
Jegyzőkönyv 
 
Készült: Csanádpalota Város Önkormányzata Képviselő-testületének  2011.  
szeptember 28. napján megtartott soros nyílt üléséről. 
 
Jelen vannak: Kovács Sándor polgármester, Benke Marcell alpolgármester, Bodzás 
István, Jancsik Zoltán, Mikulán László, Perneki László, Vetró Józsefné képviselő. 
 
Meghívottak: Erdélyi Sándorné dr. jegyző, Schüszler Istvánné, Szabóné Székely 
Renáta intézményvezetők. 
 
Kovács Sándor polgármester: Tisztelettel köszöntöm, a mai képviselő-testületi ülés 
valamennyi résztvevőjét, meghívott vendégeinket. 
 
Megállapítom, hogy a 7 fős képviselő-testületből jelen van 7 fő, az ülés határozatképes, 
azt megnyitom. 
 
Javasolom, hogy a nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőinek 
 
Jancsik Zoltán és Vetró Józsefné képviselőket válasszuk meg. 
 
Kérem, aki a javaslattal egyetért, szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül az alábbi határozatot hozza: 
 
161/2011. (IX. 28.) Kt.h. 
 
Tárgy: Jegyzőkönyv hitelesítők megválasztása 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzata Képviselő-Testülete a 2011. szeptember 
28-án  megtartott soros nyílt ülése jegyzőkönyv hitelesítőinek Jancsik Zoltán és 
Vetró Józsefné képviselőt megválasztotta. 

 
Tisztelt Képviselő-testület! 
Ülésünkön az alábbi napirendek megtárgyalását javasolom: 
 
Napirend előtt: 
1.) Tájékoztató a pénzügyi helyzetről 
2.) Tájékoztató a benyújtott pályázatokról 
 
Napirend: 
1.) Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, beszámoló a lejárt 
határidejű határozatokról 
2.) Személyes gondoskodást nyújtó intézményekben folyó szakmai munka értékelése.  
3.) Önkormányzati  rendeletek hatályosulásának vizsgálata.  
4.) Makói Kistérség Közoktatási Feladat-ellátási, Intézményhálózat-működtetési és 
Fejlesztése Tervének elfogadása  
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5.) Makói Kistérség Környezetvédelmi Program és Hulladékgazdálkodási Terv 
felülvizsgálata.  
6.) Román tranzit gázvezeték biztonsági övezete létesítésére megállapodás kötése.  
7.) A gyermekek védelmét biztosító, pénzbeli, természetbeni és személyes 
gondoskodást nyújtó gyermekjóléti alapellátásokról, valamint a gyermekjóléti 
alapellátások térítési díjáról szóló rendelet módosítása 
8.) Szennyvízberuházás jelenlegi állásáról tájékoztató. 
9.) Csanádpalotai Futball Klub beszámolója az önkormányzat által nyújtott támogatás 
felhasználásáról.  
10.) Egyebek 

• Palotai Krónika szerkesztői feladatainak ellátására megbízás 
• Cigány kisebbségi Önkormányzat pályázat támogatási kérelme 
• Vállalkozási szerződés kötése gyermekétkeztetés biztosítására Rokolya Zoltán 

vállalkozóval. 
• Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíj pályázatok kiírása 
• Dr. Rózsa Krisztina feladat-ellátási szerződés módosításáról szóló határozat 

kijavítása 
• TIOP-1.1.1-11/1 kódjelű pályázattal kapcsolatos árajánlat 

 
 
Van-e valakinek az ismertetett napirendi pontokkal kapcsolatban észrevétele, javaslata? 
 
Aki a napirenddel egyetért, kérem, kézfelnyújtással szavazzon. 
 
Köszönöm, megállapítom, hogy a Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és  
tartózkodás nélkül, az alábbi határozatot hozza:  
 
162/2011. (IX. 28.) Kt.h. 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzata Képviselő-testülete a 2011. szeptember 28-
i ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadta el: 

 
1.) Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, beszámoló a 
lejárt határidejű határozatokról 
2.) Személyes gondoskodást nyújtó intézményekben folyó szakmai munka 
értékelése.  
3.) Önkormányzati  rendeletek hatályosulásának vizsgálata.  
4.) Makói Kistérség Közoktatási Feladat-ellátási, Intézményhálózat-működtetési 
és Fejlesztése Tervének elfogadása  
5.) Makói Kistérség Környezetvédelmi Program és Hulladékgazdálkodási Terv 
felülvizsgálata.  
6.) Román tranzit gázvezeték biztonsági övezete létesítésére megállapodás 
kötése.  
7.) A gyermekek védelmét biztosító, pénzbeli, természetbeni és személyes 
gondoskodást nyújtó gyermekjóléti alapellátásokról, valamint a gyermekjóléti 
alapellátások térítési díjáról szóló rendelet módosítása 
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8.) Szennyvízberuházás jelenlegi állásáról tájékoztató. 
9.) Csanádpalotai Futball Klub beszámolója az önkormányzat által nyújtott 
támogatás felhasználásáról.  
10.) Egyebek 

• Palotai Krónika szerkesztői feladatainak ellátására megbízás 
• Cigány kisebbségi Önkormányzat pályázat támogatási kérelme 
• Vállalkozási szerződés kötése gyermekétkeztetés biztosítására Rokolya 

Zoltán vállalkozóval. 
• Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíj pályázatok 

kiírása 
• Dr. Rózsa Krisztina feladat-ellátási szerződés módosításáról szóló 

határozat kijavítása 
• TIOP-1.1.1-11/1 kódjelű pályázattal kapcsolatos árajánlat 

 
 
Tisztelt Képviselő-testület! 
 
Mielőtt a napirendek tárgyalására kerül sor, kérem, akinek kérdése, interpellációja van, 
azt tegye meg. 
 
Mikulán László képviselő: Ebből a ciklusból eltelt egy év és áttekintettem azokat a 
testületi üléseket, amelyeken nem voltam jelen. A következő évre vonatkozóan minden 
hónapban megnézem az előző év vonatkozó jegyzőkönyveit. Az első soros nyílt 
ülésünkön, amely 2010. október 27. napján volt, ezen 2 képviselő nem volt jelen, 
Nyergesné Kovács Erzsébet és én. Ebben a jegyzőkönyvben az 1. sz. napirendi pontnál 
a polgármester mondja, hogy ÁSZ vizsgálat 2003-2004-ben volt az önkormányzatnál, 
ami hamarosan várható. Ezzel kapcsolatban kérdezem, hogy azóta történt-e valami. A 
másik dolog, pedig a 3. sz. napirend, ahol a polgármester ki nem adott szabadságáról 
volt szó. Ennél a pontnál a testületi ülést Benke Marcell alpolgármester vezette, ahol a 
polgármester szabadságolási ütemtervét próbálták a jelenlévők megtárgyalni. Azóta már 
volt, egy rendkívüli testületi ülés, amelyen szintén nem tudtam jelen lenni, de 
információm szerint szó volt arról, hogy a polgármester úr majd kiveszi a szabadságát. 
A szabadságolással kapcsolatban az egy hosszú érdemi vita, ahol a jelenlévők kifejtik, 
hogyha még akart volna menni sem tudott, mert annyi volt a munka. Van itt ebben egy 
olyan személyes dolog, olyan képviselőtársunkat érinti, aki már nem tagja a testületnek. 
Jegyzőkönyv szerint Vetró Józsefné képviselő a következőket mondja: A bizottsági 
kültagoknál ……. „Nyergesné olyan embert javasolt, aki gyakorlatilag eddig még nem 
tett semmit Csanádpalotáért.” Visszagondolva az elmúlt egy évre voltak ilyen olyan 
vitáink, személyeskedések is a testületbe, de azt hiszem, hogy ez már meg volt az első 
testületi ülésen is, amelyen nem voltam jelen.  
Október 1-én van az idősek világnapja, és itt megint keresztbe szervezés történt, a 
munkatervet megnézhettük volna, mert abban is benne van, és ekkor lesz Makón a 
Tűzoltóságnál egy szakmai bemutató, tűzoltó csoportok találkozója. Érkeznek határon 
túlról is, és Csanádpalotára is. Én ezért nem tudok részt venni ezen a rendezvényen, 
mert mikor mi ezt az időpontot elfogadtuk, nem tudtuk, hogy nálunk mikor lesz az 
idősek világnapja. Ezt azért mondom, hogy nehogy valaki azt gondolja, hogy megint 
aknamunka, vagy valamilyen szervezkedés történik.  
A múltkori ülésünkön Benke alpolgármester úr interpellált a dűlőutak ügyében, de 
sajnos azóta nem történt ebben az ügyben érdemi elmozdulás.  
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Sokan kaptak olyan felszólítást, köztük jómagam is, hogy közterületen nem lehet 
építőanyagot, gépeket tárolni. Amikor a felszólítást kaptam, valóban volt ott gép, amit 
azóta megszüntettem. Megkülönböztethetünk olyan hanyag embereket, akik tényleg 
piszkolják az utcaképet, de vannak olyanok, aki egyszerűen azért nem viszi be, mert 
sokkal szélesebb a gép spc-je, mint a kapu. Építőanyag tekintetében biztos van, aki vált 
engedélyt. A Diófa utcában van egy idős néni, ahol az építőanyag kinn van az utcán, 
mert felújítás folyik. Be sem lehetne vinni az udvarra, mert ott szőlőlugas van. Ha ilyen 
jellegű felszólítások lesznek a jövőben és bírságolások is lennének, akkor tekintsünk el 
ettől és gyakoroljuk azt a szelíd humánumot, ami az elmúlt évekre jellemző volt.  
A következő pedig a hivatalos utakról, amit a múltkor is szóvá tettem, meg azelőtt a 
gyorshajtást. A múltkor áttekintettük a menetleveleket az autófutással kapcsolatban, és 
meglepődtem, hogy ebben az évben nem csak az augusztus 4-i buzaui út szerepel, 
hanem ebben az évben március 16-tól március 18-ig van egy hosszú utazás, hogy az 
autó Kőhalmon járt és onnan utazott el a polgármester  Buzauba. Augusztus 27-én és 
28-án, ez egy hétvége, az autóhasználat 726 km. Ez egy Csanádpalota-Budapest út, ha 
nagyon nagy kitérőket teszünk a városban, azért ez nehezen hihető, hogy 726 km lenne. 
Hozzászólásomnak nem ez a lényege, hanem még előttünk van három esztendő és 
időnként tekintsünk vissza a megtett útra, és akkor jobban tudunk menni előre.  
 
Kovács Sándor polgármester: Én akkor azt jegyeztem meg, hogy 2003-2004-ben volt 
ÁSZ vizsgálat, és szerintem nemsoká várható. Hát itt vagyunk az ÁSZ vizsgálatnál. Az 
elmúlt héten az általános iskolánál, az oktatási intézmények társulásánál a normatíva 
ellenőrzésére került sor. 8 E Ft visszafizetési kötelezettségünk van, mert két nagylaki 
gyerek után is lehívtunk olyan plusz normatívát, ami nem volt jogos. Az óvodánál, 
bölcsődénél, iskolánál rendben találtak mindent. Ugyanezen a héten a bölcsődének az 
ellenőrzésére is sor került a Kormányhivatal részéről. Itt is mindent rendben találtak. Az 
ÁSZ vizsgálatnak most vagyunk a küszöbén, hiszen köztudott dolog, hogy minden 
városi települést ellenőriznek. Össze kell szedni az adatokat, el kell küldeni. Szeretnénk 
azokat az anyagokat úgy összepakolni, hogy amennyiben vizsgálódni kezdenek, akkor 
minden dokumentáció rendelkezésre álljon. Arra az elmúlt időszakban nagyon 
vigyáztunk, úgy a megrendelők és szerződések szintjén minden rendben legyen, 
teljesítés igazolások  meg legyenek a számlával együtt. Ez egy átfogó vizsgálat, 
vizsgálja az önkormányzat működését 2006-tól-2010-ig, vizsgálja a pályázatokat, 
lebonyolítását, elszámolását.  
Nem szeretném, hogy a testület és én közöttem a szabadság miatt feszültség legyen. 
Éppen ezért szabadság tekintetében ebben az évben 30 napot kívánok kivenni, a jövő év 
március 31-ig pedig 9 napot.  
Okulva a lippai dolgokon, a katolikus pap fog segíteni abban, hogy 20 idős ember fog 
részt venni ezen az eseményen. 30 főt várunk lippai delegációval.  
Több alkalommal elhangzott üléseinken, hogy a közterületekkel nincs minden rendben. 
Ezért kerültek a felszólítások kiküldésre. Ennek is meg lett az eredménye, mert én látok 
jó eseményt is, egyre több helyen teszik rendbe az elhanyagolt ingatlanok előtt a 
közterületet. Senkinek büntetést nem küldtünk. A cél a közterületek tisztántartása volt.  
Hivatali utak. A héten kétszer ültem autóba. Egyszer a VÁTI-hoz, Békéscsabára vittem 
pályázati elszámolást, egyszer meg bementem Makóra az OTP-be bank kivonatért. A 
kolozsvári egyetemmel próbálunk együttműködni. Köztudott dolog, hogy három 
kolozsvári egyetemi professzornak van ingatlana Csanádpalotán. Ez agrártudományi 
egyetem együtt az állatorvos tudományi egyetemmel, s ők kértek arra, hogy 
Kolozsvárra menjünk ki és nézzünk szét az egyetemen. Ők gondolkodnak a határon 
átnyúló pályázatokban, hátha tudnának mezőgazdasági vállalkozókkal kapcsolatot 
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teremteni. Buzaui eset a szerződéskötés tárgyában történt. Az igazgató megkért, hogy 
menjek ki és nézzük meg közösen a nyílászárókat, amit ott fognak gyártani. Bízom 
benne, hogy 11-én szállítani fogják és elnyeri mindenkinek a tetszését. Az ivóvízjavító 
programba ők tettek gesztusokat, mert eljöttek még teherautóval is, hozták magukkal a 
technológiát is. Három helyen végezték a vizsgálatot, Budapesten, Bukarestben és 
Szentesen. Mindhárom vizsgálat eredménye bór és különböző ásványi anyagok 
tekintetében megfelelt az európai uniós elvárásoknak.  
Budapesti úttal kapcsolatban valószínű, úgy történt, hogy az előző napi szegedi út az 
nem lett beírva, hiszen előtte napon Szegeden voltam és másnap mentem Budapestre. A 
menetlevelet nem én vezetem, ezt mindig a Nyerges Mihály csinálja az elszámolásig.  
A dűlőutak karbantartására a pályázat sikeres volt. Jövő hónapban írom alá a szerződést. 
38 millió Ft értékben nyertünk a pályázaton közfoglalkoztatásra és eszközbeszerzésre. 4 
fő mezőőr foglalkoztatása és a téli közmunka program a biztos. A gyakorlókert 
vonatkozásában a fólia, virágnevelés és facsemete szaporítás, nevelés pályázata átkerült 
az MVH-hoz. Makói kistérségben, Makót is beleértve megnyertünk 4 
közmunkapályázatot, amit a későbbiekben fogunk aláírni.  
 
Benke Marcell alpolgármester: Amikor a polgármesteri hivatal energetikai 
korszerűsítési pályázatát adtuk be, emlékezhetnek, akkor meglehetősen ellenállóan 
viselkedtem ezzel kapcsolatban. Nem túlzottan lelkesedtem érte. Akkor elmondtam, 
hogy a szigeteléssel az épület homlokzata ne változzon, és az ablakok, legalább a 
homlokzati részen fából legyenek. A polgármester magáévá tette ezt a gondolatot, a 
homlokzati részen fa, a belső ablakok és ajtók műanyagok lesznek. A román 
kapcsolatok vezettek oda, hogy ez a cég készíti el az ablakokat. Buzauba üzleti és 
partnerkapcsolatok kiépítése történt. Ezt úgy gondolom, hogy nem kellene ilyen éllel 
ragozni. A múltkor észrevételeztem a dűlőutakat, de nem csak erre gondoltam, hanem 
egyéb útszéli problémákra is. Kihangsúlyozva, hogy a műút mellett beszáradt 2 méteres 
gazt látunk. Engem nagyon zavar, hogy a normálisan kezelt táblákat nem lehet látni az 
útszéli gaztól. Ezt felháborítónak tartom az államunk, a KPM, a Nemzeti Közútkezelő 
részéről, akkor, amikor büntetőcédulákkal járkálnak a határban.  
A közmunkaprogrammal kapcsolatban több térségre vonatkozóan országos akció indult, 
amelyben minta térségeket állítottak fel, és meghirdetésre kerültek azok a közmunka 
programok, és az ebből leszűrt tapasztalatok képeznék jövőre az országos 
közmunkaprogramnak a modelljét. Ebbe a makói kistérség is belekerült, és ennek 
kapcsán a Polgármesterek Fóruma különböző pályázatokat nyújtott be. Ebből 
Csanádpalota összesen 8 pályázatban érintett. 6-ot önállóan adtunk be, 2-t pedig a 
kistérséggel közösen. A 6 önállóan benyújtott pályázatból a polgármester mai 
információja szerint 4 pályázat nyert. Ez alapvetően közmunkaprogram. Úgy gondolom, 
hogy ez a próbálkozás talán több és jobb eredményeket tud felmutatni, mint az eddigiek. 
Olyan programok nyernek, amelyek sokkal szélesebb kört ölel fel és részvételi 
lehetőséget nyújt adott esetben különböző mezőgazdasággal foglalkozóknak. Három 
olyan program, amelyik kapcsolódik a mezőgazdasághoz is és a külterülethez is. Egyik 
a dűlőutak karbantartása, a másik a mezőőri szolgálat. Ezen program kapcsán 4 mezőőrt 
tudnánk alkalmazni. A harmadik belvízhálózat csatorna tisztítása, karbantartása. Ennek 
a 4 programnak az összköltsége 38 millió Ft, ami nemcsak személyi költséget takar, 
hanem bizonyos anyagköltségeket is. Ezeket javaslom beemelni a pályázatok 
tájékoztatója alá. A másik két program, amit önállóan indítottunk, az még nem került 
elutasításra, csak még nem nyert.  
Ami a kistérséggel közösen került beadásra, markológép beszerzése, ami kapcsolódik a 
belvízcsatorna hálózat karbantartásához. Ha sikerül, akkor adott esetben helyi 
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irányítással fog működni. A másik pedig a kátyúzó gép beszerzése. Ezek a programok 
egy évesek. Ha ezek országosan beválnak, akkor folytathatók lesznek. 
 
Erdélyi Sándorné dr. jegyző: Arról szeretnék tájékoztatást adni, hogy a közérdekű 
adat megismerésével kapcsolatosan van egy szakmai anyag, ami segítséget nyújt az 
adatvédelmi törvény és a személyes adatok védelméről szóló törvény együttes 
alkalmazásához. Természetesen minden képviselőnek joga van a közérdekű adatok 
teljes-körű megismerésére, s a közérdekű adattal kapcsolatosan a megismeréséhez való 
joggal együtt jár a személyes adatok védelmének a kötelezettsége is.  Ezzel 
kapcsolatban van az Önkormányzati Minisztérium Önkormányzati Főosztályának egy 
állásfoglalása, ami az adatnyilvánosság kérdésére az önkormányzatoknál különös 
tekintettel a képviselők megismerési jogaira kérdéskörben került kiadásra. Annyi 
változás van a korábbi gyakorlathoz képest, hogy a szerv vezetőjétől kell igényelni a 
közérdekű adatot, tehát nem elég az, hogy az adatigénylő engedélyt kér, a szerv 
vezetőjén keresztül kell az adatot igényelni. A jövőre vonatkozóan mondtam el a 
tájékoztatást.  
 
Vetró Józsefné képviselő: Mivel meg lettem szólítva, elöljárójában elmondanám, hogy 
szerintem egyetlenegy jegyzőkönyvben nem lett rögzítve, hogy Mikulán képviselő 
hogyan és miképpen szokta a másikat sértegetni. Másik dolog az, hogy ezen túl nem 
szabad hozzászólni, mert te egy év múlva ráolvasod az emberre, hogy ki mit mondott. 
Én határozottan emlékszem a dologra. Arról ne beszéljünk, hogy akkor ki mit miért 
csinált, mert lehetne róla vitatkozni. Nem hiszem el, hogy abban a pillanatban, az akkor 
képviselőasszony, nem tudta, hogy ő mit fog csinálni. Amire az én nyilatkozatom 
elhangzott, nem volt jelen a képviselő-testületi ülésen, de e-mailben kiadta, hogy milyen 
döntés szülessen, ő mit szeretne, leírta. Határozati javaslatot írt, amit fogadjon el a 
képviselő-testület. Amire én ezt a megjegyzést tettem két személy volt jelölve. Az egyik 
Debreczeni Tamás, aki Pénzügyi Bizottság elnöke is volt 4 évig. Úgy gondolom, hogy a 
képviselői munkájával soha semmi probléma nem volt. Mindig odatette magát minden 
feladathoz. Még a mai napig is napirend szerint kérünk segítséget, és meg lett kérdezve, 
hogy esetleg elvállalná-e a kültagságot, és az Erzsike javaslatára nem ő lett a kültag. 
Ettől függetlenül a mai napig segít. Úgy érzem, hogy ez a döntés az előző 4 évi 
munkájának a leminősítése volt. Hiszen ő nem akart képviselőnek indulni, de 
felajánlotta, hogy bármiben segít. S akkor meg lett kérdezve, hogy elvállalja-e a 
kültagságot, azt mondta, hogy igen, s közölni kellett vele, hogy másképp döntöttek, 
mert a politika másképp kívánta. Erre mondtam, és be fogom tartani, nem fogok 
hozzászólni. Ezt nem lehet így. Kérni fogom azt, hogy szó szerint írják le azt, hogy 
hogyan sértegeted a másikat.  
 
Mikulán László képviselő: Köszönöm szépen. Azért időben jó rám vertetek, mert nem 
én voltam itt a leghosszabb a napirendek előtt. Nyugodt a lelkiismeretem. A 
kérdéseimre kaptam választ. Az egész dolog, meg szombat, vasárnap, meg előtte 
Szeged, ez mind elkerülhető lenne, hogyha az előző ülés óta történt fontosabb 
események beszámolója egy picivel részletesebb lenne. Soha senki nem vitatta, hogy 
egy polgármesternek vannak olyan dolgai, amit hét végén kell elintézni. Buzaui dolog is 
annyiban érdekes csak, hogy a Magyar Köztársaság polgármesterei nem mindig szoktak 
személyesen rohangálni ablakügybe nagy távolságra.  
 
Kovács Sándor polgármester: Amikor a nyílászárók beszerelésre kerülnek, akkor 
egyenleget vonunk egy magyar kivitelező és a román kivitelező között.  
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Mikulán László képviselő: Örülök a gép beszerzésnek. A 4 mezőőr személyének a 
kiválasztása nem kér testületi döntést?  
 
Kovács Sándor polgármester: Nem. 
 
Benke Marcell alpolgármester: A gazdákat akarom majd megkérdezni.  
 
Mikulán László képviselő: A másik pedig a sértegetem, nem sértegetem. Egy 
képviselőnek távollétében, meg már nem képviselő, a háta mögött dolgokat 
megfogalmazni nem korrekt. Sokkal jobb szemtől-szemben, keményen, mint 
mosolyogva és hátulról bele a kést. A képviselő asszony ne vitassa el egy év távlatából, 
hogy egy képviselőnek mi a joga és kötelessége. Az email kérdésre úgy reagálok, nincs 
itt, én megismerem a jegyzőkönyvből, itt most szóba került ilyen rendre utasítás 
kategóriába, ez nem az én világom. Amit mondunk, azért vállalni kell a felelősséget. 
Tudnunk kell azt is, hogy a jelen nem lévőnek is vannak jogai.  
 
Bodzás István képviselő: Holnapután, pénteken rendhagyó nap lesz az iskolában.  
 
Schüszler Istvánné intézményvezető: 9 órakor kezdődik az iskolai koncert, a zenei 
világnapról tartunk megemlékezést. Utána a településen szemétszedési akcióba 
kezdenek az iskolások, természetesen tanári kísérettel. Déltől indul a Hoffmann Rózsa 
diáksportos nap, amely keretében 2011 m-t futnak. Az első három gyerek fog 
dicséretben részesülni.  
Régebben szóba került, hogy milyen eredményeket érnek el a gyerekeink és kövessük 
nyomon a tevékenységüket. Szeretném tájékoztatni a jelenlévőket, hogy Győri Lászlót 
egyedül Magyaroszágról Ausztráliába hívták meg szaktanácsadónak. El kellett 
költözniük a Kanász gyerekeknek Szegedre, de három tantárgyból is, matematikából, 
fizikából és kémiából is felajánlották már nekik a versenyeztetés lehetőségét. Ők is a mi 
iskolánk tanulói voltak, és nagyon büszkék vagyunk rájuk.  
 
Bodzás István képviselő: Remélem a belső ellenőrzés a jövőben is csak ennyi hibát 
talál. A Békés megyei fogyatékkal élők pályázatot nyertek és Csanádpalotára is szoktak 
jönni a horgásztóhoz és átlátogattak egy szalonnasütés erejéig szeptember 19-én. 
Megkért a Horgászegyesület vezetője, hogy mondjam el a testületnek, hogy nem 
sértésből nem hívta meg a testületet, mivel őt is váratlanul érte. Engem megtalált, és az 
önkormányzat nevében fogadtam a gyerekeket. Mivel október 1-én két programelem 
összecsúszott, szerintem ezt is hasonlóképpen meg lehet oldani. Október 23-i ünnepség 
kezd körvonalazódni, hogy milyen események lesznek.  
 
Perneki László képviselő: Az ÁSZ vizsgálatról mikor szereztünk tudomást? A 
közterületekkel kapcsolatban, végig kell menni az utcákon nyitott szemmel, és 
megtaláljuk azokat az ingatlanokat, ahol tűrhetetlen állapot uralkodik. Van egy 
Faluszépítő Egyesületünk, újjá szerveződött, akkor szeretnénk látni a tevékenységüket. 
Máskor legalább eljutottunk odáig, hogy falunap alkalmával kaptak virágot a 
kiemelkedően rendezett lakóházak tulajdonosai, és volt valami motiváció. Örülök az 
árokásó gépnek, az aszfaltozógépnek, de a belvízcsatornázással is el kell jutni addig, 
hogy teljes körűen ki legyen építve. A szakmának kellene megoldani, konkrét tervek 
kellenek és szakszerűen megoldani. A személyeskedéssel kapcsolatban, ne mondjuk azt, 
hogy döntöttek, hanem azt hogy döntöttünk, még akkor is, ha a véleményünkkel 
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kapcsolatban kisebbségben maradtunk. Örülök a rendhagyó napnak, de én azt 
szeretném, ha a gyerekek szednék a papírt, a vashulladékot. A fogyatékosok látogatásán 
egy rövid időre én is részt vettem, az ilyenért nem szabad haragudni. Legyünk büszkék 
arra, hogy ilyen gyerekeink is vannak, de viszont egyre több gyereket visznek el az 
iskolából. Nem jó dolog az, hogy amikor szeptemberben kezdődik az iskola, és még 
szeptember hónapban pár gyereket elvisznek. Ennek komoly okának kell lenni. Nem a 
gyereken múlik, hanem a szülőkkel kell emberi kapcsolatot kiépíteni.  
 
Mikulán László képviselő: A szabadságolás kérdésénél, a polgármester azt válaszolta, 
hogy kényesen vigyázok, hogy a szabadságolásom feszültséget ne okozzon a testület és 
közöttem. Ez korrekt. Ehhez kapcsolódott a Nyergesné féle dolog. Mivel akkor Vetróné 
képviselő határozottan reagált arra a dologra, akkor, tényleg ha komolyan gondolnád, 
hogy tényleg úgy menjenek a dolgok, ahogy te vázoltad már több alkalommal, akkor 
nem kellett volna megvárni azt a pillanatot, amikor a múltkor Bodzás képviselő úr 
szóba nem hozza azt, hogy gondolkodjunk el a polgármester szabadságolásán. Akkor 
nem kell utána ingerültnek, idegesnek lenni, ha valamennyi idő elteltével rákérdezek a 
dolgokra. Egy képviselőnek vannak jogai és kötelezettségei is. Én eljárok mind a kettő 
bizottsági ülésre. Az egyiknek tagja vagyok, a másiknak nem. Ha párhuzamot akarok 
vonni az elmúlt időszakról, akkor én látom azt az aktivitást, hogy az elnök úr, ahogy 
vezeti a bizottság üléseit, mennek a dolgok, és nálunk a Pénzügyi Bizottságban, ahol te 
elnökölsz, ott pedig amikor vannak ilyen-olyan észrevételek, akkor nem legyintek, hogy 
piti dolgok, hanem a Pénzügyi Bizottságnak bizonyos esetekben joga van ilyen olyan 
ügyekben vizsgálódni.  
 
Kovács Sándor polgármester: Én örülök annak, hogy ti fogadtátok a fogyatékkal 
élőket. Minden képviselő szuverén, és minden képviselő Csanádpalota hírnevének, 
érdekében bármit tud tenni, úgy gondolom, hogy az becsülendő. Nem véletlen volt az a 
megkeresés a képviselők felé, amikor nem tudtam részt venni a Hagymafesztiválon 
családi okok miatt, képviseljenek ezen a rendezvényen. Az egy más dolog, hogy ha van 
idő, akkor egymást informáljuk, ha nincs akkor tájékoztatást adjunk.  
Perneki képviselő úrral teljes mértékben egyetértek mindenben. Az iskolával 
kapcsolatban, ahány gyerek elmegy, az annyi munkahelyet veszélyeztet. Meg kell tenni 
mindent annak érdekében, hogy a gyerekeket itt tartsuk. Az óvodában 110 gyerekünk 
van. A 110 gyerek kihozhatna olyan egészséges iskolai létszámot is, hogy azonos 
osztályok irányába is meg lenne a lehetőség. Ha az iskolába átkerülnek a gyerekek, 
akkor dinamikusan elkezdenek fogyni. További társulás létrehozására szükség lesz, 
annak érdekében, hogy a felső tagozatos iskola ne kerüljön át máshova. Ehhez 
együttgondolkodásra van szükség.  
Az elmúlt időszakban kiépült belvízelvezető rendszer karbantartását szeretnénk ebből a 
pályázatból megvalósítani. A későbbiekben az eddig még tervekkel nem rendelkező 
belvízhálózat kiépítésére szükség van. Kértünk egy tervező cégtől ajánlatot, 16 millió 
Ft-ért készítenénk el a terveket, azokra az utcákra vonatkozóan, ahol még nincsenek 
tervek. A közterületek tisztántartását megválaszoltuk.  
 
Benke Marcell alpolgármester: A médiákban többször elhangzott, hogy a 
kormányunk indítja a tanyaprogramot. Ennek a tanyaprogramnak két fejezete van, 
egyrészt a tanyán élők pályázhatnak különböző fejlesztésekre, másik részben pedig az 
önkormányzatok pályázathatnak, akár a dűlőutak karbantartására, tanyagondnoki 
hálózat létesítésére. Erre 250 önkormányzat pályázhat. A pályázat mellékletében 
Csanádpalota és a Makói kistérség sem szerepel. A kormányunk álláspontja szerint nem 
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tartozunk a tanyás térségek közé. Én a magam részéről a véleményem el akarom 
mondani, sőt az országgyűlési képviselőasszony felé is. Az elmúlt évtizedekben nem 
kevés üldöztetésben részesültek a csanádpalotai gazdák is. Tudjuk, hogy háromszáz 
valahány tanya volt Csanádpalota határában, ez előző rendszer sikeresen  pusztította el 
őket. A mai rendszer pedig nem tanyás rendszernek minősíti az egész makói kistérséget. 
Ezt szomorúnak tartom, mert olyan jelentéktelen összegről van szó, hogy akár az összes 
település pályázhatna. Nem tudom, miért kell különbséget tenni, hiszen dűlőút 
mindenütt van. Rendkívül sértő, buta dolognak tartom. 
A foglalkoztatással kapcsolatban szeretném mondani, hogy a 4 programhoz 43 fő 
foglalkoztatását nyertük.  
 
Erdélyi Sándorné dr. jegyző: Az ÁSZ ellenőrzésével kapcsolatban szeretném 
mondani, hogy a hivatali kapun keresztül szeptember 21-én érkezett a megkeresés. Az 
ellenőrzés szakaszolva történik, jelenleg az adatgyűjtés folyik. Közel 30 tanúsítványt 
kell kitölteni az önkormányzatnak. Ez vonatkozik a működési kiadásokra, normatívákra, 
felújításokra, beruházásokra, amiről a képviselő-testület döntését is csatolni kell.  
 
Kovács Sándor polgármester: Még az is előfordulhat, hogy személyesen nem fognak 
megjelenni. Ezen tanúsítványok alapján kialakítottak egy pontrendszert. Szerintem ez 
valaminek az előkészülete.  
 
Mikulán László képviselő: Szeptember 21-én 16 órakor volt bizottsági ülésünk. 
Legalább akkor tájékoztathattak volna. Erről jut eszembe, hogy volt egy személyi 
változás a tavasszal a pénzügyön és most lesz még egy, úgy hallottam, és akkor 
rákérdeztem bizottsági ülés előtt. Az elnök asszony akkor rákérdezett, hogy tényleg van 
változás? Akkor azt kérném, hogy tartsuk már kézbe a dolgokat, ami szakbizottságra 
tartozik, az odatartozik.  
 
Erdélyi Sándorné dr. jegyző: A szeptember 21-ét annyival szeretném kiegészíteni, 
hogy hivatali kapunk keresztül érkezett. Csak másnap tudta az informatikus megnyitni, 
mert gond volt a megnyitásával, ezért nem tudhatott még polgármester úr a bizottsági 
ülésen az ÁSZ vizsgálatról. 
 
Kovács Sándor polgármester: Valóban lesz személyi változás. Azt gondolom, hogy 
ha valaki jobb lehetőséget talál, nem állunk az útjába. Bizonyos feltételek vannak, a 
könyvelés felzárására mindenképp szükség van. Kb. 1 hónap múlva kerülünk olyan 
helyzetbe, hogy el tudjuk engedni. Beszéltünk vele, hogy miért gondolja így. Azt 
mondta, hogy ez a leterheltség, ami itt van ez neki túl sok, azonkívül vannak olyan 
dolgok is, amit nem szoktak elmondani. Meg voltunk vele elégedve, semmilyen jellegű 
probléma nem volt, de egy könyvelőnek a pótlása nagyon nehéz. Az alpolgármesterrel 
közösen a működési rendszer átalakításában gondolkodunk. Kezd komolytalanná válni, 
hogy az elmúlt 8-10 évben kb. 6 könyvelő ment el, különböző okok miatt. Ezt hosszú 
távra meg kell oldani és elképzelhető az is, hogy több személyben is gondolkodunk. 
Személyi méretében szerintem a pénzügyön semmilyen probléma nincs. A szakmai 
összetétel úgy tűnik, hogy nem jó, két ember nagy leterhelésben van, a többi pedig nem 
tudja segíteni a mindennapi munkáját. Ezért is gondolkodunk több személyben, lehet, 
hogy személyi változások is lesznek, jegyző asszonnyal is egyeztetni kell.  
 
Schüszler Istvánné intézményvezető: A papírgyűjtés folyik, bemondásra került a 
hangos hirdetőn keresztül is. Az elvitellel kapcsolatban a legutolsó időszakra csak azt 
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tudom mondani, hogy a szülőkkel való konfliktus helyzetek hozzák ezt elő. A szülők 
sok mindent nem vesznek tudomásul. Nekem is volt egy esetem egy szülővel, akinek 
csak annyit mondtam, hogy a tánctanítást megbeszélem a tánctanárral, úgy érezte le 
akarom rázni, másnap elvitte a gyerekét Makóra.  
 
Mikulán László képviselő: Kellemetlen, nehéz dolog intézményvezetőnek lenni, pont 
akkor, amikor a térségben konkurensek is vannak. Azt viszont látni kell, hogy egy 20-
30 ezres  kisváros meg egy 3 ezres kisváros a gyerekek délutáni elfoglaltságába nem 
tudja azt biztosítani, amit egy nagyobb település. Elhangzott, hogy több emberben 
gondolkodtok, esetleg itt álláshelyekről is lehet szó.  
 
Kovács Sándor polgármester: Mindenképpen a költségvetési keretek között maradva 
fogjuk megoldani a könyvelő személyét. Az elmúlt 10 évben több személycsere is volt a 
pénzügyön, a problémát nem tudtuk megoldani. A pályázatot a könyvelői munkakörre 
kiírtuk, nem tudjuk, hogy milyen jelentkezők lesznek.  
 
Kérem, hogy aki az interpellációs kérdésekre adott választ elfogadja kézfelnyújtással, 
szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 6 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett, az 
alábbi határozatot hozza:   
 
163/2011. (IX. 28.) Kt.h.  
 
Tárgy: Interpellációra adott válasz elfogadása 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota város Önkormányzata Képviselő-testülete a 2011. szeptember 28-i 
soros nyílt ülés interpellációs kérdéseire adott válaszokat elfogadta. 

 
Tisztelt Képviselő-testület! 
 
A napirendek tárgyalása előtt: 
 

• Tájékoztató a pénzügyi helyzetről (írásos anyag csatolva) 
 

Kovács Sándor polgármester: Az előterjesztést a Pénzügyi Bizottság tárgyalta.  
 
Vetró Józsefné képviselő: A Pénzügyi Bizottság megtárgyalta az előterjesztést, és 
elfogadásra javasolja.  
 
Kovács Sándor polgármester: Az anyag elkészítése óta 3.300 E Ft, a bizottsági ülés 
óta pedig 1.323 E Ft kifizetésre került. Próbáljuk felzárni a ki nem fizetett számlákat, 
nincsenek 30 napon túli számláink. A társulásban részt vevő települések közül Nagylak 
bizonyos összeget már teljesített, jelenleg Pitvaroson legnagyobb a kintlévőségünk. 
Bízunk benne, hogy az önhiki pályázat elbírálásával az elmaradt számlák kiegyenlítésre 
kerülnek. A vis maior pályázatok elszámolása megtörtént.  
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Mikulán László képviselő: Megjegyezni kívánom, hogy a jövőben, többször feljövök a 
hivatalba megnézni bizonyos dolgokat. Csomagokban gondolkodom, mint pl. községi 
rendezvények, stb.  
 
Perneki László képviselő: Beadtuk az önhiki második fordulójára a pályázatunkat. 
Mikor kerül elbírálásra? Ha véletlen negatív lesz az eredmény, akkor mik a kilátások?  
 
Kovács Sándor polgármester: A második körös pályázatban is vannak pesszimista 
gondolatok. Hiszen a megyei közgyűlések dolgait próbálják rendezni, ha figyelembe 
vesszük a forrásokat, akkor nem elegendő a jelenlegi költségvetésbe szereplő összeg. 
Az előző körnél ha végignézzük a támogatási összegeket a Dél-Alföldi régióba, akkor 
nagyon kicsi összegeket kaptak az elmúlt időszakban. Arra kérem a képviselő-testület 
tagjait, ha valaki tud lobbi tevékenységet folytatni ebben a kérdésben, tegyük meg 
közösen. Úgy gondolom, hogy nekünk 20-30 millió Ft-ra lenne szükségünk. Az biztos, 
hogy a következő évre hitellel fogunk átmenni, de a működési feltételek 
megmaradnának, a cafetériához nem nyúlnánk hozzá, a béreket, segélyeket ki tudnánk 
fizetni. Amennyiben segítséget nem kapunk, akkor novemberi fizetések kifizetésére 
látom az esélyt. Azt is látom, hogy a jelenlegi forrás, ami elkülönítésre került 
felhalmozási tartalékba 15 millió Ft, ez a mi pályázati önerőnket teljes mértékben lefedi. 
Ki tudjuk fizetni ezeket a beruházásokat. A működéshez pedig mindent meg kell tenni, 
pont ezért gondoltuk azt is, hogy a pitvarosi önkormányzat számlájára is kiterjesszük az 
inkasszót.  
 
Mikulán László képviselő: Figyelve a hírcsatornákat, egyértelművé tették, hogy a régi 
értelemben vett lobbi tevékenység megszűnt. A kormányzat nem külső lobbi nyomásra 
akarja a munkáját végezni.  
 
Benke Marcell alpolgármester: A második körös önhiki pályázat véleményem szerint 
jobban elő van készítve. Az országgyűlési képviselőasszony körbejárta az összes 
települést. A számokat elvitte minden településről. Bízom benne, hogy ilyen tekintetben 
körültekintőbb lesz az elbírálás, valamit kapunk. Az inkasszó kérdésével kapcsolatban 
nekünk is érdekünk, hogy a többi település is kapjon önhikit.  
 
Kovács Sándor polgármester: Kérem, hogy a Képviselő-testület a tájékoztatót vegye 
tudomásul. 
 
Aki a javaslattal egyetért, kérem, szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
mellett, az alábbi határozatot hozza:   
 
164/2011. (IX. 28.) Kt.h.  
 
Tárgy: Tájékoztató az önkormányzat pénzügyi helyzetéről 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzata Képviselő-testülete az önkormányzat 
augusztus havi pénzügyi helyzetéről szóló tájékoztatót elfogadta. 
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Határozatról értesítést kapnak: 
1.) Csanádpalota Város polgármestere 
2.) Csanádpalota Város jegyzője 
3.) Csanádpalota Város Polgármesteri Hivatalának Pénzügyi Csoportja 

 
• Tájékoztató a benyújtott pályázatokról (írásos anyag csatolva) 

 
Kovács Sándor polgármester: Szeretnénk a régi épületszárnyon is kicserélni a 
nyílászárókat, ezek megrendelése később ment el, és valószínű, hogy ezért egy hetet 
késnek a nyílászárók. Szerelvényezés és parkettázás fog következni. Az 
eszközbeszerzésre a közbeszerzési eljárás kiírása megtörtént. Ez a pályázat a régi épület 
rekonstrukciójáról nem szól. Azért is kell a régi épületen a nyílászárókat kicserélni, 
hogy ne az utcát fűtsük. Az egy fő foglalkoztatását is el kell indítani, hiszen azt is 
pályázati forrásból tudjuk biztosítani.  
 
Mikulán László képviselő: A régi temető területének a rendbetételét, a fák pótlását az 
ősszel be kellene fejezni.  
 
Kovács Sándor polgármester: A mai nap elkezdték a rendteremtést, termőföldet 
vittünk a gödörbe. Októberben az iskola és a civilszervezetek segítségével a 
facsemetéket szeretnénk kiültetni.  
 
Perneki László képviselő: Óriási feladat azt a területet rendbe tartani. A fákat 
tervszerűen ültessük.  

 
Kovács Sándor polgármester: Kérem, hogy a Képviselő-testület a tájékoztatót vegye 
tudomásul.  
 
Aki a javaslattal egyetért, kérem, szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül, az alábbi határozatot hozza: 
 
165/2011. (IX. 28.) Kt.h.  
 
Tárgy: Tájékoztató a pályázatokról 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzata Képviselő-testülete az önkormányzat és 
intézményei által benyújtott pályázatokról szóló tájékoztatót elfogadta. 

 
Határozatról értesítést kapnak: 
1.) Csanádpalota Város polgármestere 
2.) Csanádpalota Város jegyzője 

 
Tisztelt Képviselő-testület! 
 
Ezek után rátérünk a napirendi pontok tárgyalására. 
 



13 

 

1. sz. n a p i r e n d: Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, 
beszámoló a lejárt határidejű határozatokról (írásos anyag csatolva) 
 
Mikulán László képviselő: Ezzel kapcsolatban mindenkinek ajánlom a lippai 
városnappal kapcsolatos bizottsági hozzászólásomat.  
 
Kovács Sándor polgármester: A lippai kapcsolatnak a zászlóvivője az alpolgármester, 
aki kórházba került. Ő biztos gondoskodott volna a magyar zászlóról. A polgármester el 
volt foglalva a felső vezetőkkel, akik megtisztelték a városnapot. Rengeteg tanulsága 
van ennek a dolognak, de arra kérek mindenkit, hogy végkövetkeztetéseket ne vonjunk 
le. Október 14-én reggel 5 órakor indul a busz Kőhalomra, a városnapokra. A felnőtt 
hagyományőrző csoport lép fel. Aki részt tud venni, jelezze.  
 
Aki a tájékoztatót, illetve beszámolót elfogadja, kézfelnyújtással szavazzon.  
 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül, az alábbi határozatot hozza: 
 
166/2011. (IX. 28.) Kt.h.  
 
Tárgy:  Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, beszámoló a lejárt 
határidejű határozatokról 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzat Képviselő-testülete a  két ülés között történt 
fontosabb eseményekről szóló tájékoztatót, a lejárt határidejű határozatokról szóló 
beszámolót elfogadja. 

 
2. sz. n a p i r e n d: Személyes gondoskodást nyújtó intézményekben folyó szakmai 
munka értékelése (írásos anyag csatolva) 
 
Kovács Sándor polgármester: A napirendet a Szociális Bizottság tárgyalta.  
 
Bodzás István képviselő: A Szociális Bizottság megtárgyalta az előterjesztést és 
elfogadásra javasolja. Egy nagyon korrekt, szép anyag.  
 
Kovács Sándor polgármester: Az ágyakra a pályázat ezen a héten benyújtásra került. 
A gondozóháznál az akadálymentesítéssel kapcsolatban a héten egyeztettem a 
vállalkozóval, meg fog épülni hamarosan.  
 
Bodzás István képviselő: A bizottsági ülésen szó volt a hospice szolgálatról.  
 
Szabóné Székely Renáta intézményvezető: Ezt a tevékenységet vállalkozás 
formájában lehet végezni. Szakápoló diplomás ápolói végzettséggel, ÁNTSZ 
engedélyhez kötött, az egészségbiztosítási alapból finanszírozzák. Az 
egészségbiztosítással szerződést kell kötni és területi ellátási kötelezettséggel jár. Én 
úgy tudom, hogy itt Csanádpalotán ez működik.  
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Erdélyi Sándorné dr. jegyző: Csak meghatározott betegség esetén, csak orvosi 
rendelésre és orvosi felügyelet mellett lehet igénybe venni. Folyamatos orvosi 
ellenőrzés alatt végzi a tevékenységét az ápolónő. Ez már szakápolás.  
 
Kovács Sándor polgármester: Nagyon átfogó, nagyon szép anyag a beszámoló, 
elfogadásra javaslom. 
 
Aki a javaslattal egyetért, kérem, kézfelnyújtással szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül, az alábbi határozatot hozza: 
 
167/2011. (IX. 28.) Kt.h.  
 
Tárgy:  A személyes gondoskodást nyújtó intézményekben folyó szakmai munka 
eredményességének értékelése 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a személyes 
gondoskodást nyújtó intézményekben folyó szakmai munka eredményességének 
értékeléséről szóló beszámolót megtárgyalta, a beszámolót elfogadja. 
 
A határozatról értesítést kap: 
1.) Kovács Sándor polgármester Helyben 
2.) Erdélyi Sándorné dr. jegyző Helyben 
3.) Csanádpalota Városi Önkormányzat Polgármesteri Hivatalának Igazgatási 
Csoportja Helyben 
4.) Csanádpalota Városi Önkormányzat Polgármesteri Hivatalának Pénzügyi 

 Csoportja Helyben 
5.) Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat vezetője 6913 
Csanádpalota,  Kálmány Lajos utca 9. 

 

3. sz. n a p i r e n d: Önkormányzati rendeletek hatályosulásának vizsgálata (írásos 
anyag csatolva) 
 
Erdélyi Sándorné dr. jegyző: A korábbi SZMSZ-ünk írta elő az önkormányzati 
rendeletek hatályosulásának 2 évenkénti felülvizsgálatát. Ezért szerepel a mostani 
munkatervünkben a napirend. A választásokat követően az új SZMSZ ezt a 
kötelezettséget törölte, tekintettel arra, hogy a 2010. évi jogalkotási törvény bevezette a 
rendeletek utólagos hatásvizsgálatát is, ami kiterjed a társadalmi, gazdasági 
költségvetési hatásra, a környezeti és egészségi következményekre, adminisztratív 
terhekre. Tekintettel azonban arra, hogy a napirendet munkatervünk tartalmazza egy 
rövid tájékoztatót készítettünk, nem titkoltan azzal a szándékkal, hogy a hatályos 
rendeletek egy anyagban a testületi tagok rendelkezésére álljon. 
 
Bodzás István képviselő: A napirendet a Szociális Oktatási Kulturális és  Ügyrendi 
Bizottság tárgyalta és elfogadásra javasolja.  
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Kovács Sándor polgármester: Aki az önkormányzati rendeletek hatályosulásának 
vizsgálatát elfogadja, kézfelnyújtással szavazzon.  
 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 6  igen szavazattal, ellenszavazat és 1 
tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozza:  

168/2011. (IX. 28.) Kt.h.  
 
Tárgy:  Önkormányzati rendeletek hatályosulása. 
 
      H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzati 
rendeletek hatályosulásáról előterjesztett tájékoztatót elfogadja.  

 
Határozatról értesítést kapnak: 

1.) Kovács Sándor polgármester Csanádpalota 
2.) Erdélyi Sándorné dr. jegyző Csanádpalota 

 
4. sz. n a p i r e n d: Makói Kistérség Közoktatási Feladat-ellátási, Intézményhálózat-
működtetési és Fejlesztési Tervének elfogadása (írásos anyag csatolva) 
 
Kovács Sándor polgármester: A napirendet a Szociális Bizottság tárgyalta. 
 
Bodzás István képviselő: A bizottság tárgyalta és azt a hibát fedezte fel, ami 
elméletileg nem lehetne benne. Olyan feltétellel támogatjuk, hogy ha egy levelet 
mellékelünk hozzá, amely tartalmazza a kijavítandó hibákat.  
 
Kovács Sándor polgármester: Az intézményvezető és a jegyző asszony közösen 
állítsa össze azokat a kérdéseket, amelyek a bizottsági ülésen is elhangzottak, s azt 
küldjük meg az oktatási osztálynak Makóra. De javasolom, hogy az anyagot fogadjuk 
el.  
 
Aki  a közoktatási tervet az elhangzottaknak megfelelően elfogadja, kézfelnyújtással 
szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül, az alábbi határozatot hozza: 
 
169/2011. (IX. 28.) Kt.h.  
 
Tárgy:  A Makói Kistérség Közoktatási Feladat-ellátási, Intézményhálózat-működtetési 
és Fejlesztési Terve 2011-2017. évekre. 

 
H a t á r o z a t 

 
Csanádpalota város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
közoktatásról szóló többször módosított 1993. évi LXXIX. törvény 85. §. (4) 
bekezdése alapján elkészített „Makói kistérség Közoktatási Feladat-ellátási, 
Intézményhálózat-működtetési Terve 2011-2017. évre” előterjesztést, s azt 
elfogadja. 
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Határozatról értesítést kapnak: 

1.) Makói Kistérség Többcélú Társulás Elnöke Makó 
2.) Csanádpalota város Polgármestere Csanádpalota 
3.) Schüszler Istvánné  igazgató Csanádpalota 

 

5. sz. n a p i r e n d: Makói Kistérség Környezetvédelmi Program és 
Hulladékgazdálkodási Terv felülvizsgálata (írásos anyag csatolva) 
 
Kovács Sándor polgármester: A környezetvédelmi program felülvizsgálata 
esedékessé vált, ezért kellett ezt a programot megújítani. Ezzel együtt a szegedi egyetem 
is próbál egy hasonló anyagot készíteni, s hogy az idekerül-e a képviselő-testület elé 
vagy valamilyen tudományos anyagnak szánják, az majd a későbbiekben derül ki.  
 
Aki egyetért a Kistérség Környezetvédelmi Program és Hulladékgazdálkodási Terv 
felülvizsgálatával, kézfelnyújtással szavazzon 
 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül, az alábbi határozatot hozza:  
 
170/2011. (IX. 28.) Kt.h.  
 
Tárgy: Makó Kistérség Környezetvédelmi Programjának és Hulladékgazdálkodási 
Tervének felülvizsgálata. 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Makó Kistérség 
Környezetvédelmi Programjának és Hulladékgazdálkodási Tervének 2009. és 
2010. évre vonatkozóan 2011. évben végrehajtott felülvizsgálatát a 
jegyzőkönyvhöz csatolt tartalommal elfogadja. 

 
Határozatról értesítést kapnak: 
1.) Kovács Sándor polgármester Csanádpalota 

 2.) Makói Kistérség Többcélú Társulása Makó Széchenyi tér 22. 
 3.) Trembeczki Károlyné ügyintéző 
 

6. sz. n a p i r e n d: Román tranzit gázvezeték biztonsági övezete létesítésére 
megállapodás kötése (írásos anyag csatolva) 
 
Kovács Sándor polgármester: A megállapodásban a dűlőutak keresztezéséről van szó. 
Utánajártunk a dolognak, ha a megállapodást a testület nem fogadja el, akkor hatósági 
kötelezéssel kerül a biztonsági övezet kialakításra. Ha a földterület forgalomképes 
lenne, akkor lehetné kérni egyszeri kb. 16-17.000.-Ft-os kártalanítást. Így, hogy 
forgalomképtelen nincs mit kérni érte. 
 
Aki a megállapodás megkötését elfogadja, kézfelnyújtással szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül, az alábbi határozatot hozza: 
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171/2011. (IX. 28.) Kt.h.  
 
Tárgy: Algyő-Csanádpalota DN 700-as földgázszállító vezeték biztonsági övezete. 
 

H a t á r o z a t  
 

Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete, mint a tulajdonosi 
jogok gyakorlója egyetért az önkormányzati tulajdonban lévő Csanádpalota 
0254; 0247/1; 0222/1; 0207/1. és 0201/5 hrszám alatti ingatlanokra vonatkozóan 
-szükséges mértékben - biztonsági övezet kijelölésével. 
Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert az ehhez szükséges jogügylet 
lebonyolítására, a megállapodás aláírására. 

 
Határozatról értesítést kap: 
1.) Kovács Sándor polgármester Csanádpalota 
2.) Erdélyi Sándorné dr. jegyző Csanádpalota 
3.) Csanádpalota Városi Önkormányzat Polgármesteri Hivatal pénzügyi   
csoportja  
4.) Trembeczki Károlyné ügyintéző 

 

7. sz. n a p i r e n d: A gyermekek védelmét biztosító, pénzbeli, természetbeni és 
személyes gondoskodást nyújtó gyermekjóléti alapellátásokról, valamint a 
gyermekjóléti alapellátások térítési díjáról szóló rendelet módosítása (írásos anyag 
csatolva) 
 
Kovács Sándor polgármester: Az ambrózfalvi térítési díjakat tartalmazza a rendelet-
módosítás. 
 
Erdélyi Sándorné dr. jegyző: Mivel a rendelet-tervezet kiadásánál még nem voltak 
ismertek a számok, így a tervezet nem tartalmazza a térítési díjak összegét, így 
ismertetem.  
Bölcsőde étkeztetés intézményi térítési díja 283 Ft/nap. Ebből reggeli 52,- Ft/adag, 
tízórai 34,- Ft/adag, ebéd 145 Ft/adag, uzsonna 52,- Ft/adag. 
Az óvodáskorúak intézményi étkeztetési térítési díja 260 Ft/nap. Ebből tízórai 65,- 
Ft/adag, ebéd 140,- Ft/adag, uzsonna 55,- Ft/adag. 
 
Bodzás István képviselő: A napirendet a Szociális Bizottság tárgyalta és elfogadásra 
javasolja.  
 
Kovács Sándor polgármester: Aki elfogadja a rendelet módosítását, kézfelnyújtással 
szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül, a gyermekek védelmét biztosító pénzbeli, természetbeni és személyes 
gondoskodást nyújtó gyermekjóléti alapellátásokról, valamint a gyermekjóléti 
alapellátások térítési díjáról szóló, a 28/2006. (XI. 2.) ÖR. rendelettel módosított és 
egységes szerkezetbe foglalt 2/1998. (I. 21.) ÖR. rendelet módosításáról szóló rendelet 
tervezetet 17/2011. (IX. 29.) önkormányzati rendeletévé emelte: 
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Csanádpalota Város Önkormányzat 
Képviselő-testületének 

17/2011. (IX. 29.)  
önkormányzati rendelete  

a gyermekek védelmét biztosító pénzbeli, természetbeni és személyes gondoskodást 
nyújtó gyermekjóléti alapellátásokról, valamint a gyermekjóléti alapellátások 
térítési díjáról szóló, a 28/2006. (XI. 2.) ÖR. rendelettel módosított és egységes 

szerkezetbe foglalt 2/1998. (I. 21.) ÖR. rendelet módosításáról 
 

(a rendelet szövege a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
8. sz. n a p i r e n d: Szennyvízberuházás jelenlegi állásáról tájékoztató (írásos anyag 
csatolva) 
 
Kovács Sándor polgármester: Felmerült bizottsági ülésen, hogy az ltp. fizetések 
hogyan állnak. Összesen 868 db ltp. szerződés van. Ebből naprakészen fizetve 671 
szerződés, újra szerződött 197 ingatlantulajdonos. Egyösszegű befizetést 321 
ingatlantulajdonos vállalt. Összességében 1189 ingatlantulajdonos vállalta ezt a fizetési 
formát.  
 
Mikulán László képviselő: Kérdeztem a kivetések helyzetét, meg is kaptam a választ, 
de azt hogy mikor azt nem tudni. A 321 egyösszegű befizetések nem biztos, hogy így 
teljesülnek, mert életkörülményekben és külső hatásokra is történtek olyan változások, 
amik kedvezőtlenül befolyásolták a lakosság helyzetét. Jó lenne tudni, hány fő deviza-
hiteles van a településen. Az is befolyásolja a fizetési morált. A fizetési hajlandóság 
milyen lesz, azt nem tudjuk. Ne húzzuk az időt a kivetéssel, történjen meg minél 
hamarabb. 
 
Kovács Sándor polgármester: A kivetések előkészítése folyamatban van és utána a 
társulat meg fogja hozni a szükséges döntéseket.  
 
Vetró Józsefné képviselő: A Pénzügyi Bizottság megtárgyalta a napirendet, a támogató 
döntéshez kevés volt a szavazati arány. 
 
Kovács Sándor polgármester: Aki elfogadja a tájékoztatót, kézfelnyújtással 
szavazzon.  
 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 4 igen, 1 nem szavazattal, 2 tartózkodás 
mellett, az alábbi határozatot hozza:  
 
172/2011. (IX. 28.) Kt.h.  
 
Tárgy: Szennyvízberuházás jelenlegi állásáról tájékoztató 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 
szennyvízberuházás jelenlegi állásáról szóló tájékoztatót megtárgyalta, azt 
elfogadja.  
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Benke Marcell alpolgármester: Az egyösszegű befizetésekhez tartoznak a vállalkozók 
is. Emlékezeteim szerint 80 ingatlan van, amelyek után a vállalkozók fizetnek. 
Vélhetően ezek nagyobb százalékban fognak fizetni. Másrészt pedig azok a vállalkozók, 
akik nem írták alá az egy összegű befizetést, azokra nem az 5 éven belüli kivetés fog 
vonatkozni, hanem azok majd egy összegben kell, hogy fizessék, ami a fizetési mérleget 
javítani fogja.  
 
Kovács Sándor polgármester: Elhangzott, hogy többet kellene a kommunikációval 
foglalkozni. A kommunikációt végző csapat kiválasztására sor kerül a lakosság minél 
szélesebb körű tájékoztatása céljából.  
 
Mikulán László képviselő: Először saját magunkkal kommunikáljunk, de bírja-e ezt a 
lakosság. A családok életminőségében olyan változások mentek végbe, amit sajnos csak 
az érez, aki olyan élethelyzetbe kerül.  
 
9. sz. n a p i r e n d: Csanádpalotai Futball Klub beszámolója az önkormányzat által 
nyújtott támogatás felhasználásáról (írásos anyag csatolva) 
 
Mikulán László képviselő: Azt szeretném kérdezni, hogy a citerások és a színjátszó 
csoport megkapta-e a támogatást. Azért kérdezem meg ezt, mert a múltkor rákérdeztem, 
hogy a horgászok megkapták-e a támogatást. Akkor azt a választ kaptam, hogy meg. 
Két hét múlva szembesültem azzal, hogy még mindig nem volt átutalva. A Futball Klub 
nagy összegű támogatást kap, azt kérdezem, hogy a többi kicsivel mi van.  
 
Kovács Sándor polgármester: 50 %-nál nagyobb a teljesítési arányuk, a Futball 
Klubot kivéve. A Tóth Lászlóval találkoztam, rákérdeztem, s akkor mondta, hogy ha át 
tudjuk utalni a támogatást, akkor tegyük meg. Úgy gondolom, hogy ezután rövidesen 
megkapták az összeget. A civilszervezetek támogatási kerete a Művelődési Háznál 
szerepel. Aki a művelődési ház csoportja, az onnan kapja a támogatást. Aki önálló  
civilszervezet, az pedig innen.  
 
Mikulán László képviselő: Alapvetően át kell értékelni a civilszervezetek támogatását.  
 
Perneki László képviselő: Nem beszámoló kellene, hanem elszámolás a támogatás 
felhasználásáról. Én tudom, hogy ettől jóval több a működési költsége. Tegyék mellé a 
számlákat. Mindenki más is így csinálja. 
 
Benke Marcell alpolgármester: Én is észrevételeztem már ezt, amit Perneki képviselő 
úr elmondott. Az 50 E Ft támogatású civilszervezetek fénymásolt számlákkal 
számolnak el. Ebből valóban nem derül ki, hogy mire fordították a támogatási összeget. 
A vállalkozóknak van lehetőségük a sport támogatására. Javaslom, hogy az új 
támogatási rendszert nézzék át,  a nyáron lépett életbe az  ezzel kapcsolatos új rendelet. 
A sportkörnek kellene megkeresni a nagyobb vállalkozókat, felhívni a figyelmet erre, 
hogy ilyen lehetőség van. Nem csak az önkormányzatnál kell kuncsorognia.  
 
Kovács Sándor polgármester: Egy levelet jó lenne küldeni, hogy a legközelebbi 
beszámolóhoz csatolják a számlákat. Aki Futball Klub beszámolóját  elfogadja, 
kézfelnyújtással szavazzon.  
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Megállapítom, hogy a képviselő-testület  7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül, az alábbi határozatot hozza:  
 
173/2011. (IX. 28.) Kt.h.  
 
Tárgy: Csanádpalotai Futball Klub beszámolója az Önkormányzat által nyújtott 
támogatás felhasználásáról 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és
 elfogadta a Csanádpalotai Futball Klub beszámolóját az Önkormányzat 2010. 
évi költségvetéséről szóló 2/2010. (I. 28.) ÖR. rendeletében jóváhagyott 
2.700.000,- Ft összegű támogatás felhasználásáról. 

 
 A határozatról értesítést kap: 

1.) Csanádpalotai Futball Klub  6913 Csanádpalota, Kelemen tér 10. 
2.) Kovács Sándor polgármester Helyben 
3.) Csanádpalota Városi Önkormányzat Polgármesteri Hivatalának Pénzügyi 
Csoportja Helyben 

  
10. sz. n a p i r e n d: Egyebek 
 

• Palotai Krónika szerkesztői feladatainak ellátására megbízás (írásos anyag 
csatolva) 

 
Kovács Sándor polgármester: Hajasné már a kezébe is vette a dolgokat, már 
Gilánéval is egyeztetett.  
 
Aki a megbízást elfogadja, kézfelnyújtással szavazzon.  
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül, az alábbi határozatot hozza:   
 
174/2011. (IX. 28.) Kt.h.  
 
Tárgy:  Palotai Krónika szerkesztői feladatainak ellátására megbízás 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Önkormányzat 
kiadásában megjelenő időszaki lap, a Palotai Krónika szerkesztésével, a 
szerkesztői feladatok ellátásával Hajas Lászlóné Csanádpalota, Nap utca 5. szám 
alatti lakost bízza meg. 

 
A határozatról értesítést kap: 
1.) Hajas Lászlóné 6913 Csanádpalota, Nap utca 5. 
2.) Csanádpalota Város Polgármestere Helyben 
3.) Csanádpalota Város Jegyzője helyben 
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• Cigány Kisebbségi Önkormányzat pályázat támogatási kérelme (írásos anyag 
csatolva) 

 
Erdélyi Sándorné dr. jegyző: A legutóbbi cigány kisebbségi önkormányzati ülés 
alkalmával merült fel, hogy kérik az önkormányzat támogatását a pályázat 
végrehajtásához. Nem a Kisebbségi Önkormányzat a pályázó fél, de sikeres pályázat 
esetén a végrehajtásban együttműködik az Együtt a Romákért Egyesülettel. Anyagi 
támogatást nem kérnek. Sikeres pályázat esetén az itt élők lennének a 
kedvezményezettek.  
 
Kovács Sándor polgármester: Aki  egyetért a Cigány Kisebbségi Önkormányzat 
pályázati támogatás kérelmével, kézfelnyújtással szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül, az alábbi határozatot hozza: 
 
175/2011. (IX. 28.) Kt.h.  
 
Tárgy: A Cigány Kisebbségi Önkormányzat kérésére „A családi közösségi 
kezdeményezések és programok megerősítése” elnevezésű, TÁMOP-5.5.1.B-11/2 
kódszámú pályázat támogatása.  

 
H a t á r o z a t 

 
Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a  Csanádpalotai 
Cigány Kisebbségi Önkormányzat Képviselő-testületének kérésére az Együtt a 
Romákért Egyesület részvételével benyújtásra kerülő TÁMOP-5.5.1. B-11/2 „A 
családi közösségi kezdeményezések és programok megerősítése” elnevezésű 
pályázatot támogatja. 

 

Képviselő-testület a pályázat megvalósítása során támogatásáról biztosítja a 
Csanádpalotai Cigány Kisebbségi Önkormányzatot, de a pályázathoz anyagi 
lehetőségei hiányában pénzügyi hozzájárulást biztosítani nem tud. 

 

Határozatról értesítést kapnak: 

1.) Kincses Ferenc Cigány Kisebbségi Önkormányzat Elnöke Csanádpalota 
2.) Kovács Sándor polgármester Csanádpalota 

  
• Vállalkozási szerződés gyermekétkeztetés biztosítására Rokolya Zoltánnal (írásos 

anyag csatolva) 
 
Erdélyi Sándorné dr. jegyző: Az ambrózfalvi óvodai társulás miatt szükséges az 
óvodai étkeztetésre vállalkozási szerződést kötni. Rokolya Zoltán vállalkozóval 
egyeztetve lett. A csanádpalotai közétkeztetésre közbeszerzési kötött szerződés 2012. 
augusztus végével lejár. Ekkor kerül majd az ambrózfalvi tagóvodára is kiírásra a 
pályázat, addig 11 hónapos határozott időtartamra szerződést kötünk Rokolya Zoltán 
vállalkozóval. Így most nem kell külön lefolytatni a közbeszerzési eljárást.  
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Kovács Sándor polgármester: Aki egyetért a vállalkozási szerződés megkötésével, 
kézfelnyújtással szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül, az alábbi határozatot hozza:  
 
176/2011. (IX. 28.) Kt.h.  
 

Tárgy:  Rokolya Zoltán egyéni vállalkozóval gyermekétkeztetés biztosítására 
vállalkozási szerződés kötése 

 
Határozat 

 
Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az általa társulásban 
fenntartott Dér István Általános Iskola, Napsugár Óvoda és Bölcsőde Többcélú 
Közös Igazgatású Közoktatási Intézmény Ambrózfalvi Egységes Óvoda-
Bölcsőde Tagintézményében (6916 Ambrózfalva, Luther Márton utca 2.) folyó 
gyermekétkeztetés biztosítására Rokolya Zoltán egyéni vállalkozó 6914 
Pitvaros, Arany János utca 3. szám alatti lakossal – a jegyzőkönyvhöz csatolt 
tartalommal – vállalkozási szerződést köt. 

 
Felhatalmazza a polgármestert a vállalkozási szerződés aláírására. 

 
Határozatról értesítést kapnak: 
1.) Rokolya Zoltán egyéni vállalkozó 6914 Pitvaros, Arany János utca 3. 
2.) Kovács Sándor polgármester Helyben 
3.) Erdélyi Sándorné dr. jegyző Helyben 
4.) Csanádpalota Városi Önkormányzat Polgármesteri Hivatalának Pénzügyi 

Csoportja Helyben 
5.) Dér István Általános Iskola, Napsugár Óvoda és Bölcsőde Többcélú Közös 

Igazgatású Közoktatási Intézmény Igazgatója 6913 Csanádpalota, Szent 
István utca 46. - tájékoztatásul 

 
• Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíj pályázatok kiírása 

(írásos anyag csatolva)  
 

Kovács Sándor polgármester: Az előző évekhez hasonlóan javaslom, hogy a jövő évi 
költségvetésbe 500 E Ft pénzügyi keret kerüljön betervezésre.  

 
Bodzás István képviselő: Az előterjesztésben szerepel „A Nyilatkozat visszaküldése 
önmagában nem jelent anyagi elkötelezettségvállalást, az önkormányzat a benyújtott 
pályázatok ismeretében dönt a támogatási összegek odaítéléséről”. Ez mit jelent? 

 
Erdélyi Sándorné dr. jegyző: Ez azt jelenti, hogy szándékozik kiírni a pályázatot, de a 
szándéknyilatkozat elküldése után még visszaléphet az önkormányzat, nem jelent 
elkötelezettséget.  

 
Kovács Sándor polgármester: Aki pályázatok kiírását, és az 500 E Ft pénzügyi keretet 
elfogadja, kézfelnyújtással szavazzon. 
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Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 5 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett az 
alábbi határozatot hozza:  

 

177/2011. (IX. 28.) Kt.h.  
 

Tárgy:  Csatlakozás a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 
2012. évi fordulójához 
 

H a t á r o z a t 
 

1./ Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete csatlakozni 
kíván, a hátrányos szociális helyzetű felsőoktatási hallgatók, illetőleg a 
felsőoktatásban tanulmányokat kezdő fiatalok támogatására létrehozott Bursa 
Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2012. évi 
fordulójához. 

 
Határidő: 2011. október 14. 

               továbbiakban folyamatos 
 

2./ Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a felsőoktatási 
hallgatók számára, valamint a felsőoktatási tanulmányokat kezdő fiatalok részére 
kiírandó Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 
2012. évi fordulójának Általános Szerződési Feltételeit elfogadja és 
kötelezettséget vállal arra, hogy a pályázat kiírása, elbírálása és folyósítása 
során maradéktalanul az Általános Szerződési Feltételekben foglaltaknak 
megfelelően jár el. 

              
3./  Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete  a csatolt 
tartalommal kiírja  a 2012. évi Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 
ösztöndíjpályázat „A” és „B”változatát 2011. október 17. napjáig. 
 
4. / Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Bursa 
Hungarica felsőoktatási ösztöndíj 2012. évi pénzügyi keretét 500.000,- 
forintban  határozza meg. 
Felkéri a polgármestert, hogy a meghatározott ösztöndíjkeretnek a 2012. évi 
költségvetésben történő tervezéséről gondoskodjon, és a keretösszegre a 
kiadási előirányzatot biztosítsa. 

 
Felelős: Kovács Sándor polgármester  

 
A határozatról értesítést kap: 

 
 1./ Kovács Sándor polgármester 
 2./ Erdélyi Sándorné dr. jegyző 
 3./ Polgármesteri Hivatal Pénzügyi Csoportja 
 4./ Polgármesteri Hivatal Igazgatási Csoportja 
 

• Dr. Rózsa Krisztina szerződés módosításáról szóló határozat kijavítása (írásos 
anyag csatolva) 

 



24 

 

Kovács Sándor polgármester: Adminisztratív hiba miatt szükséges a szerződés 
módosításról szóló határozat kijavítása, helyesen a székhely Csanádpalota, Kossuth ltp. 
1.  
 
Aki a határozat kijavításával egyetért, kézfelnyújtással szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül, az alábbi határozatot hozza:  
 
178/2011. (IX. 28.) Kt.h.  
 
Tárgy:  Dr. Rózsa Krisztina feladat-ellátási szerződés módosításáról szóló 152/2011. 
(VIII. 31.) Kt.h. számú határozat kijavítása. 
 

H a t á r o z a t 
 
Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Dr. Rózsa Krisztina 
feladat-ellátási szerződés módosításáról szóló 152/2011. (VIII. 31.) számú 
határozatában az adminisztrációs hiba következtében tévesen szereplő 6900. 
Makó, Széchenyi tér 18-20. I. em. 4. ajtó székhely címet a helyes 6913 
Csanádpalota, Kossuth ltp 1. címre javítja. 

 
Határozatról értesítést kapnak: 
1.) Dr. Rózsa Krisztina Eszter Fogszakorvos Egészségügyi Szolgáltató Kft. 6913 
Csanádpalota, Kossuth ltp. 1. 
2.) Csanádpalota város Polgármestere Csanádpalota 
3.) Polgármesteri Hivatal Pénzügyi Csoportja Csanádpalota 

 

• TIOP-1.1.1-11/1 kódjelű pályázattal kapcsolatos árajánlat (írásos anyag 
csatolva) 

 
Kovács Sándor polgármester: Ugyanaz a cég írná ezt a pályázatot, aki az elmúlt év 
informatikai pályázatát írta. 100 %-os támogatottságú a pályázat. Nagyon kedvező, 
szállítói finanszírozású, az önkormányzatnak még az előfinanszírozásában sem kell 
részt venni. 80 E Ft-ért írnák meg a pályázatot. Nyerő pályázat esetén az általunk 
pályázni tervezett 10.000.000.-Ft figyelembevételével 2 %-os sikerdíjat számolnak fel. 
A másik variáció a sikerdíj 4 %-a összegszerűségében ugyan az, ezért az előbbit 
javasolom elfogadni. Az iskola állítja össze ezt a csomagot. A régi községháza és a volt 
óvoda épületében gondolkodunk. Interaktív táblák felszerelésére kerülne sor. Azon 
pedagógusok részére, akiknek jelenleg nincs laptopja, ezek megvásárlására sor kerülne. 
Mindazon informatikai rendszerek kiépítésére sor tudna kerülni, ami szükséges. Ezt a 
pályázatot október 17-ig kell benyújtani. A pedagógusok részére valamilyen 
informatikai képzést is bele kellene venni.  
 
Aki egyetért a pályázat benyújtásával, kézfelnyújtással szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül, az alábbi határozatot hozza: 
 
179/2011. (IX. 28.) Kt.h.  
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Tárgy:TIOP-1.1.1-11/1 Intézményi informatikai infrastruktúra fejlesztés a 
közoktatásban. 

 
H a t á r o z a t 

 
Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete pályázatot nyújt 
be a TIOP-1.1.1-11/1 Intézményi informatikai infrastruktúra fejlesztés a 
közoktatásban című pályázati felhívásra. 
A pályázathoz önerő nem szükséges. 
 
Képviselő-testület a pályázati dokumentáció kidolgozásával a NeoQuest 
Projektmenedzselési Tanácsadó Kft (4400 Nyíregyháza, Tavasz u. 4. II/4) 
bízza meg, a megküldött árajánlatban szereplő bruttó 80.000.-Ft megbízási díj 
és sikeres pályázat esetén a fentieken felül jutalékos díjazás is megilleti, 
melynek mértéke 100.000.000.-Ft elnyert támogatásig az elnyert támogatás 
nettó 2  %-a, az a felett az elnyert támogatás esetén nettó 1 %. 
 
Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a megbízási szerződés 
aláírására. 
 
1.) Kovács Sándor polgármester Csanádpalota 
2.) Erdélyi Sándorné dr. jegyző Csanádpalota 
3.) Polgármesteri Hivatal Pénzügyi Csoportja Csanádpalota 

 
 
Kovács Sándor polgármester: Tisztelt Képviselő-testület! A mai napra tervezett nyílt 
ülés napirendjét megtárgyaltuk, a testületi ülést bezárom. 

 
K.m.f.t.  

 
 
 

Kovács Sándor       Erdélyi Sándorné dr. 
 polgármester         jegyző 
 
 
 
Jancsik Zoltán        Vetró Józsefné 
    jkv. hit.                jkv. hit.  
 


